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Статья посвящена определению Уполномоченного при Президенте Российской Федера-

ции по защите прав предпринимателей и уполномоченных по защите прав предпринимате-

лей в субъектах Российской Федерации, анализу положений Федерального закона от 7 мая 

2013 года № 78-ФЗ «Об уполномоченных по защите прав предпринимателей в Российской 

Федерации». Официальный сайт в сети Интернет позволил сделать вывод о доступности ин-

формации о деятельности Уполномоченного по защите прав предпринимателей. В статье при-

водятся статистические данные об обращениях. Рассмотренные в статье случаи из практики 

дают представление о делах, которые Уполномоченный рассматривает. 

Ключевые слова: уполномоченный, защита прав предпринимателей, субъекты предпри-

нимательского права, жалоба, обращение.
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Activities of the Business Rights Commissioner under the President of the Russian Federation
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The article is devoted to the definition of the presidential Commissioner for the protection of the 

rights of entrepreneurs and commissioners for the protection of the rights of entrepreneurs in the subjects 

of the Russian Federation, the analysis of the Federal law «On commissioners for the protection of 

the rights of entrepreneurs in the Russian Federation». The official website on the Internet allowed to 

draw a conclusion about the availability of information about the activities of the Commissioner for the 

protection of the rights of entrepreneurs. The article provides statistical data on appeals. Considered in the 

article cases from practice give an idea of the cases that are considered by the Commissioner. 

Keywords: commissioner, protection of the rights of entrepreneurs, subjects of business law, 

complaint, appeal.




